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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. február 9. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2016. évi költségvetési rendelet-tervezet megvitatása. 
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Társulás KEOP-2.3.0/2F/09-2009 projektszámú 
pályázathoz kapcsolódó költség biztosításáról  8. 

 
22/2016.  Kötelező betelepítési kvóta elutasítása   11. 
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szervezett programokra plusz költség biztosítása  19. 
 
25/2016.  A 2016. évi költségvetési rendelet-tervezet megvitatása 21. 
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27/2016.  Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének  

meghatározása      26. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. február 9. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Darvas Irén KSZGYI munkatársa, Hegedűs Sándor 
művelődésszervező, Pópityné Hegyes Szilvia bölcsőde munkatársa, Adrián Renáta 
könyvtáros, Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Nagy tisztelettel köszöntöm körünkben a 
sajtó képviselőjét is. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a meghívó alapján. Más javaslat? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 18/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
18/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. február 9-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2016. évi költségvetési rendelet-tervezet megvitatása. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés. 

• Január 27-én a TÖOSZ Csongrád megyei tagozatának ülésén voltam Balástyán. 
• Január 28-án az idősek otthonánál a kerttel kapcsolatban bejárást tartottunk, bevontunk 

egy másik kertészt, aki segíteni fog. Délután helyszíni bejáráson voltunk 
vállalkozókkal a gyógyszertár és a védőnői szolgálat épületében lévő nyílászárók 
cseréjének kapcsán. Kint voltunk a temetőben is, a ravatalozóban lévő hűtő 
elhelyezésének megoldását kerestük.  

• Január 29-én éjszaka a Régi Makói u. 35. szám alatti ingatlan leégett. Következő nap a 
helyi rendelet alapján 30.000,- Ft azonnali segélyt biztosítottam családonként, három 
családot érintett. Vásároltunk önkormányzati költségen fóliát és a közmunkások 
amennyire tudták, lefedték a tetőt. Elhelyezésükről is próbáltunk gondoskodni, üres 
bérlakásunk nincs, a régi művelődési házban tudtunk egy helyiséget felajánlani. A 
család végül megoldotta. A Táncsics Mihály utcában az egyik család részére 
felajánlottak egy ingatlant, a Széchenyi utcára költözött az édesanya az egyik 
lányához, a Pollner Kálmán utcában a család egy részének van ingatlana, ott gyorsan 
befejezték a központi fűtést segítséggel és be tudtak költözni. Szóltunk a Rónay-kúria 
üzemeltetőjének, így biztosítottuk az ebédet. Azonnal ruhaválogatás kezdődött, hogy 
pótolni tudjuk a ruhákat, a gyermekjóléti szolgálat munkatársainak segítségével. 
Igyekszünk a felajánlásokat kezelni. Engem hívnak és tudtam mi a családnak az 
igénye, például hűtőszekrény volt, és egy helyi lakos vitt is részükre. Próbáltunk 
gáztűzhelyt szerezni, az is sikerült. Több pénzbeli felajánlás érkezik, amit nem tudtunk 
az első időszakban kezelni, végignéztük az összes helyi alapítványt. Az Egészségért és 
Elviselhetőbb Életért Kiszombor és Vidéke Alapítvány alkalmas a pénzbeli 
adományok fogadására, mivel benne van a céljai között. Akik kerestek bennünket e-
mailben, azoknak válaszoltunk, türelmüket kértük, az értesítés már megtörtént, 
elküldtük a számlaszámot. Ha valaki adományt hozott, megadtuk a család 
telefonszámát, a katasztrófavédelem is hozott ki ruhacsomagot. Azt látom, hogy a 
lakosság rendkívül együttérzőn segít a családokon. Megkerestük a hódmezővásárhelyi 
építésügyi hatóságot, mert jelenleg nem tudja senki, hogy ez az épület felújítható vagy 
nem. Erre majd egy műszaki szakértői vélemény ad választ, de ebben az a furcsa, hogy 
az ügyfélnek kell kérnie a vizsgálatot. Délután lesz Szociális Bizottság ülése, lehet, 
erre majd támogatást kellene adni a családnak. Az épülettel mi lehet majd a megoldás, 
majd a műszaki szakértői véleményen fog múlni. Segítséget szeretnénk adni abban, 
hogy kitakarítanánk a szétégett dolgokat, a hulladékudvarba hordanánk ki.  

 
Balázs Zoltán képviselő: Beszéltem az egyik érintett családtaggal, elmondta, hogy leszakadt 
a mennyezet egy része a víztől és ruhát már nem kérnek. Köszönte a sok segítséget is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Január 29-én Szegeden voltunk a TOP pályázatokkal 
kapcsolatban. A jogszabály előírja, hogy mennyi lehet az előkészítés költsége, mi tartozik 
bele. Két cég már a belvízelvezető csatorna pályázatunk kapcsán ajánlkozik. Az egyik a 
megyének a Kft-je, a másik az Euro M-Érték Kft., 1,3 és 1,2 %-on vállalják. Ebben is döntést 
kell majd hozni, mert a szerződést meg kell kötni azzal, aki jobb árajánlatot ad. Ez csak a 
pályázat összeállításának költségét tartalmazza. Kaptunk ehhez 20 pontból álló kérdéssort, 
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amelyre főleg a tervező tud válaszolni. A műszaki paramétereket, amivel a pályázat beadható, 
alá kell támasztani, ami plusz pénzbe kerül. Kint járt a tervező, végigbeszéltük, hogy az 
Óbébai utcát, a főtéri részt, a Kör utcát, az Ady Endre utcát és a Tisza utcát érintené. Várjuk 
az erre vonatkozó árajánlatot. Gyorsan lépni kell a bölcsőde ügyében is, jönni fog a tervező 
asszony, aki korábban elkészítette a Rákóczi utcai épületre vonatkozó megvalósíthatósági 
tanulmányt.  

• Február 2-án a TOP pályázat előkészítésével kapcsolatban keresett az Euro M-Érték 
Kft. ügyvezetője.  

• Február 4-én Andó György tervezővel tárgyaltam belvízelvezető csatorna pályázat 
ügyében. Ezen a napon volt itt egy cég, aki szénmonoxidmérőket szeretne eladni 
Kiszomboron. Azt is elmondta, hogy beméri az eszközöket, mondtam, hogy erre nincs 
jogosítványa, akkor alvállalkozó bevonására hivatkozott. Csak a gázszolgáltató cég 
végezhet bemérést. A szabály szerint bemérést az 1981 előtti bekötésekre kellett volna 
kérni december 31-ig. Az 1981 utáni bekötésekre is kérni kell írásban, fent van a 
szolgáltató honlapján. Amikor a gázórát cserélik, akkor be is vizsgálják a 
készülékeket. Ha hibát, hiányosságot észlelnek, az ügyfélnek 3 hónapja van arra, hogy 
ezt kijavítsa, ha 3 hónapon belül nem javítja ki, akkor kikapcsolják a gázt. Még azon a 
napon a faluban többen jelezték, hogy kint van a cég képviselője és ajánlatokat tesz, 
kiküldtünk egy értesítést, hogy a gázszolgáltatónak nincs kint a településen 
képviselője. 24.000,- Ft-ba kerülne a szénmonoxidmérő, 10.000,- Ft foglalót kért. A 
foglaló nem jár vissza. Jeleztük a fogyasztóvédelemnek, hogy túl nagynak tartjuk a 
foglaló mértékét. Van olyan lakos, akinek márciusra ígérte, hogy hozza, van olyan, 
akinek egy hét múlva. Egyébként ezek a készülékek a boltokban lényegesen 
alacsonyabb áron beszerezhetők. Ha azt a készüléket értékesíti, ami a prospektusában 
szerepel, az megfelel a fogyasztóvédelem honlapján fent lévő feltételeknek, jó 
készülék. 

• Február 8-án Dénes Andrásné nyugdíjba vonulása alkalmából voltam a bölcsődében és 
a fenntartó nevében elköszöntem tőle és megköszöntem az eltelt éveket. Délután a 
költségvetéssel kapcsolatban egyeztető tárgyaláson, majd Pénzügyi Bizottság ülésén 
vettem részt.  

 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Tisza-Móricz Zsigmond utca sarkán az átereszt meg kellene 
nézni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jeleztem már a kollégámnak, hogy javítsák ki. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Idén lesz az 1956-os eseményeknek a 60. évfordulója. A 
településünkön, ha jól tudom, nincs semmi emlékhely, ami koszorúzásra vagy 
megemlékezésre alkalmas lehetne. Esetleg lehetne valamilyen emlékhelyet kialakítani, ahol 
meg lehet emlékezni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel kapcsolatban pályázati felhívás is érkezett, átküldtem a 
művelődésszervezőnek. Az összeállított programok között nem találtam ilyet, erre is 
figyelemmel kellene lenni, ha nyerünk pályázatot, ha nem, a 60 éves évforduló kapcsán 
megemlékezést kellene tartani. Vélemény? 
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Balázs Zoltán képviselő: Beszéltük már korábban is, hogy nincs akár jelzésértékű tábla vagy 
koszorúzó hely sem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valami terv is kellene ehhez. Nem emlékszem, hogy lenne a 
településen olyan épület, amihez kapcsolódott volna, mert a táblát azon lenne célszerű 
elhelyezni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Elmondások alapján csak felvonulás volt. Ki lehetne akár az 
önkormányzat épületére is helyezni táblát.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 1956-os emlékhely kerüljön 
kialakításra Kiszomboron, az emlékhely kialakításának előkészítését kezdjük meg a Kiss 
Mária Hortensia Honismereti Kör bevonásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 19/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: 1956-os emlékhely kialakítása 
 
19/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 1956-os 
emlékhely kialakítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 1956-
os Magyar Forradalom és Szabadságharc 60. évfordulója alkalmából emlékhely kerüljön 
kialakításra Kiszomboron, egyúttal felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az emlékhely 
kialakításának előkészítését kezdje meg a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
bevonásával. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Irattár 
 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 20/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
20/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. február 9-ei testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 



8 

 

A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladék-gazdálkodási Társulás KEOP-2.3.0/2F/09-2009 
projektszámú pályázathoz kapcsolódó költség biztosításáról. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladék-gazdálkodási Társulás 
KEOP-2.3.0/2F/09-2009 projektszámú pályázathoz kapcsolódó költség biztosításáról. A 
rekultivált hulladéklerakóhoz kapcsolódik ez a költség. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 21/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-2.3.0/2F/09-2009 
projektszámú pályázathoz kapcsolódó költség biztosításáról 
 
21/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a döntés a Dél-
alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-2.3.0/2F/09-2009 projektszámú 
pályázathoz kapcsolódó költség biztosításáról tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-alföldi Térségi 
Hulladékgazdálkodási Társulás által beadott KEOP-2.3.0/2F/09-2009-0012 projektszámú 
pályázat kapcsán, a Mérnök Szervezet megbízási szerződése alapján felmerült, Kiszombor 
településre vonatkozó 84.881,- Ft összeget az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében 
eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
2. A Képviselő-testület vállalja, hogy az 1. pontban megjelölt összeget átadja a Dél-alföldi 
Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás részére. 
 
A határozatról értesül:  
- Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás  
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
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- Kötelező betelepítési kvóta elutasítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a migráció elleni fellépés, készült 
hozzá egy határozati javaslat is. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ki készítette a határozati javaslatot? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy kaptuk Hódmezővásárhelyről.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezekkel a tényekkel nem akarok vitatkozni, de hogy egy ország és 
annak vezetői folyamatosan fenntartsanak egy félelemérzetet bárki ellen is, úgy gondolom, 
hogy az nem való és nem célravezető. Ha ide 45.000 embert betelepítenek, nem tudom 
mennyivel lesz nagyobb a bűnözés. Mennyivel fog ez többe kerülni? A romokban heverő 
egészségügy, oktatásügy mennyivel sínylené ezt meg? Ezen nem akarok vitatkozni, biztos 
vannak kimutatások, amelyek ezt alátámasztják. Egy ellenérzésem van, az, hogy egy 
társadalmat azzal terrorizáljuk, hogy valamitől féljen. Féljen a cigányoktól, a zsidóktól, a 
bevándorlóktól, terroristáktól. Ha erre megyünk el, akkor mindig lehet valaki ellen uszítani a 
népet. A határozati javaslatot nem fogadom el függetlenül attól, hogy le van írva, hogy 
mekkora terhet ró az országra ez a 45.000 ember, mennyi kárt fognak csinálni. Tudomásom 
szerint 1 millió a cigány kisebbség száma az országban, velük sem tudunk mit kezdeni. Nem 
is az a lényeg, hogy befogadjuk vagy sem, hanem az, hogy egy ország vagy egy ország 
kormánya arra építi a saját politikai hatalmát, hogy valakitől féljen mindig az állampolgár. Ha 
most nem lenne a migráció, lenne más. Valakitől mindig félni kell, és ezért nem fogadom el 
ezt a felhívást függetlenül a tartalmától. Azt nem akarom mondani, hogy nem lesz közöttük 
terrorista, lehet, lesznek. 
 
Tóth András képviselő: Ebből mást láttam, a kötelező kvóta ellen és az ellenőrizetlen 
bevándorlás ellen hív fel és az valóban probléma.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem erről beszéltem.  
 
Tóth András képviselő: Ha becsületesen, menekült státuszként érkezik ide, akkor jöjjön a 
határátkelőhelyhez és regisztrálják. Nem így jönnek, hanem úgy jönnek, hogy nem lehet őket 
regisztrálni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Arról beszéltem, hogy valakitől mindig félnie kell ennek az 
országnak és csak akkor tudok politikai erőt felmutatni, ha valakit mutatok, hogy tőle kell 
félni. Az egyértelmű, hogy ellenőrizetlenül ne jöjjenek be. Azt mondom, hogy az a háttere, 
hogy valakitől félni kell. Félni kell azért, hogy egy zászló alá terelje a saját népét.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A 45.000 embert úgy értelmeztem, hogy nem ez a betelepítési kvóta, 
hanem ennyi embert akarnak Magyarországra visszaadni, akiket utána küldhetünk tovább. Ez 
pénzbe kerül, de meg kell lépni. Attól nem tartok, hogy Magyarországra nagyobb számban 
szeretnének betelepülni.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Másként gondolkodom, mert nézet kérdése, hogy ezt 
állandó fenyegetésnek veszem-e. Az embereknek kell gondolkodni, nyilván másképp éljük a 
mindennapjainkat, mint azok a nyugati államok, akik hosszú évtizedek óta integrálják a 
különböző népeket. Azt gondolom, hogy ettől nem kell, hogy féljünk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az első mondat arról szól, hogy mennyi bajt fog ez okozni. 
Vállalhatatlan terhet tesz az egészségügyünkre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Értem, amit képviselő úr mond, de ettől függetlenül ez nem 
egy egyszerű dolog. Azt látom, hogy Európa vezetői sem igazán egy irányba mennek, illetve 
nagyon sokféle döntés következményeit is látják más nagy európai országok. Képviselő 
asszony mondta azt a szót, hogy integrálni. Nem tudom, mennyire lehet. Lehet hallani, hogy 
olyan közösségekben szeretnek élni, ahol saját maguk között házasodnak, ahol a saját hitüket 
élik, a saját szabályaik szerint élnek. Meg kell nézni azt, hogy Franciaországban tudtak-e 
integrálódni, akkor, amikor pár évvel ezelőtt felgyújtottak egész kerületeket. Ez, ami most 
történik, ez a népvándorlás, úgy gondolom, hogyha elvonatkoztatunk a Fidesz politikájától és 
mindenféle politikától, ennek azért vannak veszélyei. Óriási embertömegről van szó, teljesen 
más kultúráról, ezt nagyon komolyan kell venni. Ennek óriási veszélyei vannak Európára és 
számomra sajnálatos, hogy ebben még az európai vezetők nincsenek azonos megoldási 
javaslatban. Gyerekeink, unokáink sorsát is bizony befolyásolni fogja. Nem állt meg, jön a 
tavasz és újraindul. Gyerekekről, családokról van szó, de meg kell találni a megoldást. 
Mennyire fognak majd dolgozni? Sok-sok kérdést fel fog vetni. Azt látom, hogy ez egy 
súlyos, egész Európát veszélyeztető téma. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Itt van 1 millió cigány kisebbség, saját kultúrájuk van, nem tudtuk 
integrálni, Európa sem.  
 
Tóth András képviselő: Az nem csak propaganda miatt volt, hogy kialakult egy kisebbséggel 
szembeni ellenérzés, arról nem a propaganda tehetett elsősorban. Egész Európában, a 
hírekben minden a migránsokra van fogva, hogy ezt-azt csináltak. Nyilván, hogy ennek fele 
vagy negyedrésze igaz, de van igazságtartalma. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Vagy több.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A német hírek eltorzítása jelenik meg a magyar 
híradásokban? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Állandó bajok vannak, arról szólnak a hírek. Drezdában is 
ellentüntetések vannak.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Benne volt a hírekben, hogy darabolják szét a kerítést, újra 
sokan jönnek át.  
 
Tóth András képviselő: Eddig Magyarország mindig befogadó állam volt. A történelem 
során ez az első olyan alkalom, amikor felhívja a lakosság figyelmét, vagy kéri a lakosság 
segítségét is, hogy állítsuk meg a migrációt. 1989-es román forradalom után még az 1990-es 
évek közepén is, mikor már ott demokrácia volt, még mindig jöhettek ide, pedig politikailag 
már nem volt indokolt.  
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Balázs Zoltán képviselő: 2004-es népszavazáskor az erdélyi magyarságot nem fogadták el, 
ugyanilyen híreszteléssel, hogy ide fognak jönni, el fogják venni a munkánkat. Attól 
függetlenül, hogy van valós félelem és valós ellenérzés, ez nekem propagandaszöveg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény? Amennyiben nincs, aki elfogadja a határozati 
javaslatban foglaltakat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal meghozta 22/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kötelező betelepítési kvóta elutasítása 
 
22/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elutasítja a kötelező 
betelepítési kvótát. A kötelező betelepítési kvóta jogtalan, értelmetlen. Növeli a bűnözés 
kockázatát és a terrorveszélyt. A kvóta veszélyezteti a kultúránkat és a mindennapjaink 
biztonságát, vállalhatatlan terheket jelentene a szociális, egészségügyi és oktatási 
rendszerünkre. 
 
Kérjük a kormányt, hogy minden lehetséges eszközzel akadályozza meg az illegális 
migránsok beáramlását és a kötelező betelepítési kvótát, védje meg Magyarországot és a 
magyar embereket! 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Lázár János országgyűlési képviselő, Miniszterelnökséget vezető miniszter 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Polgármesteri Hivatalban feleslegessé vált műanyag lambéria 
értékesítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A hivatal házasságkötő termében a felújítás előtt műanyag 
lambéria volt, ennek megvásárlására vonatkozóan érkezett kérelem.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy fogadjuk el a felajánlott 2.000,- Ft-ot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 2.000,- Ft-ért értékesítsük a 
feleslegessé vált műanyag lambériát, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 23/2016. számú határozatát. 
 



12 

 

Tárgy:  A Kiszombori Polgármesteri Hivatalban feleslegessé vált műanyag lambéria 
értékesítése 
 
23/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatalban feleslegessé vált műanyag lambéria értékesítése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Kiszombori Polgármesteri Hivatalban feleslegessé vált, lebontott hulladék műanyag lambéria 
2.000,- Ft összegért értékesítésre kerüljön. 
 
A határozatról értesül:  
- Méreg András 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
3. Napirend 
A 2016. évi költségvetési rendelet-tervezet megvitatása. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester             jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet és mellékletei, valamint a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 6. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a 2016. évi költségvetési rendelet-
tervezet megvitatása. Köszöntöm a közgazdasági csoportvezetőt, az a kérésem, hogy szóban 
az adóerő-képesség változása miatti bevétel kiesésről tájékoztassa a képviselő-testületet. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A május 31-ig beérkezett iparűzési 
adóbevallásokat veszik figyelembe, azt nem nézik, hogy mennyi adóbevétel folyt be. A 
bevallások alapján összegzik az adóerő-képességet és annak 1,4 %-át veszik figyelembe és az 
alapján van a beszámítás, illetve kiegészítés. A településen szennyvíz-csatornázási és 
ivóvízminőség-javító projekt is zajlott, idén már ezekből nem várható adóbevétel. A másik 
tényező a lakosságszám csökkenése, ami szintén befolyásolja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem ez a legjobb szabályozás, mert nem ösztönzi az 
önkormányzatokat, hogy beruházások legyenek a településeken.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 2016-ban a 2014-es adóbevallások 
vannak figyelembe véve, mert a 2014. évről 2015 májusában érkezett be a bevallás és arról 
tudtunk adatot szolgáltatni. A lakosságszám csökkenése a hivatal működési támogatását is 
befolyásolja. Csökkent a támogatás és az engedélyezett létszám. 
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Gazsi Gábor képviselő: Tegnap a Pénzügyi Bizottság ülésezett, elfogadásra javasolja a 
rendelet-tervezetet. Az volt a javaslat, hogy az intézményi plusz igények biztosítása a 
rendelkezésre álló források figyelembevételével történjen. Elhangzott az is az ülésen, hogy 
vannak olyan igények, amelyek saját hatáskörben már beszerezhetőek lettek volna.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hogy nézzük végig a plusz igényeket, és amiről azt 
gondolja a Képviselő-testület, hogy be kellene szerezni vagy megvalósítani, azokhoz a 
szükséges árajánlatokat beszerezzük. Az önkormányzat 2016. évi költségvetése terhére 
tervezett munkák az alábbiak: a ravatalozóban a halotthűtőt át kellene helyezni, nagyon meleg 
az épület, nem bírja a hűtő a hosszantartó meleget. Erre valami pluszhűtést rá kell tenni, 
illetve áthelyezni olyan helyre, ahol kifele tud szellőzni. Ennek költsége bele kellene kerülnie 
a költségvetésbe. Járdákat is javítani fogunk, nem nagy összegbe kerül. A temetőfenntartásra 
van szabad pénzeszközünk, valószínű erre lesz fedezet, talán a temető-nyilvántartás az, amire 
plusz pénzt kell biztosítani. A Szent István tér 3. szám alatti bérlakásokra vonatkozóan 
elkészült a fűtéskorszerűsítés terve, ezzel kapcsolatban lépni kell az idén. A lépcsőházi ajtók, 
ablakok festése nem jelentős költség. A fűtéskorszerűsítéssel kapcsolatban az a javaslatom, 
hogy beszéljünk a gépésztervezővel a legközelebbi testületi ülésünkön. Eltértünk attól a 
javaslattól, hogy elektromos tűzhelyek legyenek, mert akkor fel kellene újítani az elektromos 
hálózatot, valamint teljesítménynövelést kellene kérni a DÉMÁSZ-tól. Kijelölt gyalogos-
átkelőhelyek létesítése: az árajánlatkéréseket elküldtük, a február végi testületi ülésre hozni 
fogjuk. A gyalogos-átkelőhelyeket meg kellene építeni. Önkormányzati tulajdonú ingatlanok. 
Beszéltünk a Móricz utcai szolgálati lakás tetejéről, be fog szakadni, el kell döntenie a 
testületnek, hogy mit szeretne ezzel az épülettel. Gyógyszertár, orvosi rendelő nyílászáróinak 
cseréjére már kapjuk az árajánlatokat, voltunk helyszíni bejáráson. A kazáncserével 
kapcsolatban még nem kértünk árajánlatot. Két kazán van, és azt javasolja a gépész, hogy egy 
kazánt kellene oda berakni az épület nagyságára tekintettel és hőmennyiségmérővel lehetne 
megosztani. Óbébai utca 13. szám alatti területen kert kialakítása, kerítésépítés, fedett kiülő. A 
fedett kiülőre Panyor István vállalkozó azt mondta, hogy mivel korábban elvállalta, 
megcsinálja, de át fogja számolni a költségvetését. Ehhez is szerintem kapni fogunk hó végére 
árajánlatot, de abban nem lesz benne a térkő. A kert kialakításával kapcsolatban nem tudok 
még mit mondani, de Sipos György tervező úr tervezni fog majd kerítést. Ezt folyamatba kell 
tenni, de még árakat nem tudunk mondani. Mártélyi üdülőbe műanyag kerti bútorok 
kellenének, ez nem egy nagy összeg, a következő testületi ülésre valamennyi összeget erre is 
meghatározunk. Pályázatokkal kapcsolatban beszéltünk arról, hogy belterületi csapadékvíz-
elvezető csatornák felújítására, bölcsőde épület korszerűsítésére vagy új helyen történő 
kialakítására, a Rónay-kúria felső szintjének kialakítására adnánk be pályázatot. Intézmények 
energetikai korszerűsítésére még nincs pályázati kiírás. Üzlethelyiség kialakítása a helyben 
termelt termények értékesítésére, valamint helyi termelői piac kialakítása, a KTSZ épület 
melletti területen elférne és meg tudnánk oldani a WC-k felújítását. Tájékoztató jelleggel írtuk 
össze a pályázatokat, hogy csak ezekre lehet majd pályázni a TOP keretében. Intézményi 
igényeket is nézzük végig. Az óvoda az első. Szeretnének futószőnyeget a folyósóra. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A folyósokra kellene olyan szőnyeg, ami 
nem csúszik el a hideg burkolaton és nem balesetveszélyes. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A routert, a kancsókat szerintem meg tudja venni az óvoda a 
költségvetéséből. Az irodai számítógépet cserélni kellene, készségfejlesztő játékok vásárlását 
javaslom. A kapuzárat is intézik majd saját forrásból. A légkondicionálás összetettebb kérdés, 
nem tudjuk hova lehetne betenni, hogy a gyerekek ne betegedjenek meg. Az érintésvédelem 
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felülvizsgálatára akkor térünk vissza, amikor az összes intézményre vonatkozóan tudjuk, 
mikor kellene kérni, akkor majd tartalékból biztosítjuk. Gyermekmosdó és folyosó 
meszelésére 300.000,- Ft van írva, az anyagszükségletet jóváhagyhatjuk, csak azt nem tudjuk, 
hogy a festőinknek hogyan fog beleférni az elvégzendő feladatai közé. Javaslom, hogy az 
esővíz elvezetését is oldjuk meg. A játszóudvarra játék vásárlása most kimaradna. A József 
Attila utca felőli homlokzat felújítását az energetikai korszerűsítési pályázatból szeretnénk 
megvalósítani. Óvodával kapcsolatban van kérdés? Amennyiben nincs, folytassuk az idősek 
klubjával. Fel van írva szúnyogháló 14 db. Most is vannak szúnyoghálós ablakok. Nem 
tudom, mennyire indokolt az, hogy minden ablakon szúnyogháló legyen. A hivatal ablakain 
sincs mindegyiken szúnyogháló.  
 
Darvas Irén KSZGYI munkatársa: Az irodai és a fürdőhelyiségekben lévő ablakokra 
gondoltunk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ajtókat az ÁNTSZ kifogásolta? 
 
Darvas Irén KSZGYI munkatársa: Igen, a korszerűsítés után nem tudjuk feltenni a meglévő 
szúnyoghálókat. Legalább egy ajtóra kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sár esetén is használható gépkocsi parkoló, ezt meg fogjuk 
csinálni. Csinálni fogjuk a kerítést, az külön tétel lesz. Ebben az évben fotelek vásárlását nem 
javasolnék. Népdalköri találkozó lesz, javaslom támogatni. A szünetmentes áramforrások és a 
varrógép megvásárlását is javaslom. Konyhaszekrényt nem kellene most vásárolni. 
Padlófelújítás és a tetőcsere pályázati forrásból lenne majd megvalósítva, ha lesz kiírás. A 
riasztó elkészült, annak a költségét biztosítjuk. A bölcsődébe az élelmezéshez kérnek 
programot, meg fogjuk nézni a rendeletet. Azt tudni kell, hogy ezek a nyilvántartórendszerek 
nem egy 26 fős bölcsőde méretet ölelnek fel, hanem sokkal nagyobb konyhákra készülnek és 
valószínű ennél olcsóbban nem is fogunk kapni. A kéményekkel nem foglalkozunk, mert 
változás lesz. A pancsoló, párakapu megoldásra kerül. Ventilátort, ágyneműt venni kellene. 
Játszóház tetejének javítását megpróbáljuk megoldani. A dolgozói tusolót most nem újítjuk 
fel. Az udvari játszókészlet bővítésében is lépni kellene. A család- és gyermekjóléti szolgálat 
esetében a nyári játszóház, irodai szék vásárlását javaslom. A következő az Ady Endre 
Művelődési Ház és a Kiszombori Ifjúsági Központ igénye, ami nagyon jelentős összeg. A 
művelődési ház működési költség 8.616.000,- Ft, amiben nincs benne a falunap költsége. A 
támogatása csak 2,6 millió Ft. Ehhez képest kellene döntést hozni abban, hogy milyen plusz 
költséget tudunk biztosítani. A fényképezőgép bírja még? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem nagyon. A fényképezőhöz kellene memóriakártya 
és táska is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs olcsóbb fényképezőgép? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Videót is lehet vele rögzíteni full HD minőségben, 
legalsóbb kategóriás árban van. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Tegnap az egyeztető tárgyaláson az volt a hivatkozás, hogy 
rossz az akkumulátor.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem csak az akkumulátorral van baj, pixelesek lesznek 
a képek. Ezzel fel tudnánk venni egy egész színdarabot vagy bármilyen műsort. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, hogy ebben az évben nem kellene újat venni, 
használjuk a régit. Balett szőnyeg és színpadcsiszolás is szerepel a plusz igények között? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: El kell gondolkodni, hogy melyik a célszerűbb.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A színpad alkalmatlan a használatra? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Elég lenne egy újracsiszolás, annak költsége kb. 
50.000,- Ft. Nincs lelakkozva azért, hogy ne legyen csúszós. Van egy olaj, amivel át lehet 
kenni, nem fog csúszni és nem fog kopni annyira a színpad. Ennek költsége kb. 20.000,- Ft 
lehet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A színpad fel van szálkásodva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszélünk az asztalossal, hogy 70.000,- Ft-ból megoldható-e. 
Folyékonyszappan-adagolót, kézszárítót próbálják a saját költségvetésükből megvásárolni. 
Irodai forgószék vásárlását javaslom. Vannak a listán végerősítők, keverőpultok, nagyon 
komoly eszközök, azt hiszem, e nélkül tud működni a művelődési ház. Projektorból egy darab 
vásárlását javaslom. Hűtőszekrényt is vásárolni kellene. Miért kell ilyen nagy? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Van kis fagyasztórésze is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem elég fagyasztórész nélküli hűtő?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A fogyasztás szempontjából ugyanaz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A sok rendezvény miatt nyáron legyen az üdítőknek kényelmesen 
hely. Fogyasztás szempontjából azonosak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A hűtőszekrény összegét biztosítjuk. Kiszombori Ifjúsági 
Központ plusz igényei. Jelentős a festés anyagköltsége, amit már felhasználtunk, nincs még 
riasztó az épületen, illetve fűtjük az épületet és jelentős fűtési költséget generálunk. Felhívom 
a testület figyelmét, hogy ez az Ifjúsági Központ lehetőleg úgy működjön, hogy minél kisebb 
legyen a fűtési költség. Folyékonyszappan-adagolót, fogast, ülőkét, társasjátékot, parafatáblát, 
kézszárítót vásárolni kellene. A többi tétel közül mi a legfontosabb? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ami a legcsábítóbb lenne a gyerekek számára, az 
Xbox 360 játék és hozzá a TV, tv-állvány, valamint a router. Még a két számítógép is csábító 
lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számítógépezni most még átmehetnének a művelődési 
házba. Lehetne ide is vásárolni hűtőszekrényt. A rendezvénynaptárban 4.660.000,- Ft 
összegben szerepelnek a programok, amiben benne van a falunap is, az benne van az 
önkormányzat költségvetésében. Nagyon sok program költségvetésénél az ajándék költsége 
szerepel. Benne van ifjúsági nap 500.000,- Ft összegben, a gyerekek el szeretnének menni 
Mártélyra 200.000,- Ft-ért.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: Kb. annyi lenne az egésznek a költsége, ebből 80.000,- 
Ft lenne, ha fele áron számoljuk a szállásköltséget, ha elengedi a testület. Ezt úgy számoltam, 
ha ki kellene fizetni mindent, akkor kb. ennyibe kerülne.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hogy ne minden esetben adjanak ajándékot, 
próbálják oklevéllel elismerni, a gyerekek jól érzik magukat és azért csináljuk. Jelentős 
költséget fordítunk arra, hogy itt jól érezzék magukat. El kellene dönteni, hogy ifjúsági napot 
tartunk-e, a gyerekek 200.000,- Ft-ért elmenjenek-e Mártélyra? Elhiszem, hogy rendkívül 
aktívak, nagyszerűek az előadásokon a fellépéseik, de azt is látjuk, hogy az óvoda esetében is 
nyesegetjük a költségvetést. Van sok rendezvényünk, amit a Honismereti Kör rendez, a 
művelődési ház, falunapot tartunk. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Gyereknap eddig is volt.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Tavaly is 250.000,- Ft összegből volt megrendezve. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szerintem az összes többi rendezvény esetében vagy tekintsünk el 
az ajándékoktól vagy határozunk meg egy keretösszeget. Ha összeadjuk a kellékek árát, már 
többe kerül, mint az összes többi rendezvény. Az ifjúsági napon koncertet akar szervezni? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Olyan fellépőt szeretnénk, akire bevonzuk az 
embereket. Hagyományteremtő rendezvényt szeretnék, hogy a későbbiek folyamán 
folyamatosan működjön és akár több napos is legyen, ifjúsági fesztivál lenne. Keressük a 
szponzorokat is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Több napos ifjúsági rendezvényt Kiszombor nem igazán 
képes finanszírozni. A falunapnak egy részét meg lehetne csinálni, ami a fiatalokról szól. Meg 
lehet hívni hasonló zenekart, aki tavaly is volt. Nem igazán tudjuk ezeket a rendezvényeket 
bővíteni. Próbáljuk megoldani annak keretében. Most kialakítunk a fiatalok részére egy 
épületet, próbáljuk bebútorozni, nagy összegbe kerül, főleg a támogatáshoz képest. Az 
épületnek fenntartási költsége is van. Legyen ifjúsági nap 500.000,- Ft-ért? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Tavalyi hogyan volt? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Pályáztunk, 112.000,- Ft volt az önerő és annyiból 
hoztuk ki, abban nem volt fellépő, ingyen vállaltam a diszkózást. Az eredeti költségvetés 1,2 
millió Ft volt, a pályázat nem nyert. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt kell látni, hogy mennyi forintot teszünk bele és mit 
mozgat meg, mennyi látogatója van. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Jól sikerült a tavalyi ifjúsági nap, egész nap 
vetélkedtek a gyerekek, hajnali 1-ig pedig diszkó volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A vetélkedőt a KIK épületében is meg lehet csinálni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A mártélyi tábort biztos nem javaslom, mert ha van egy 
bázis, a csapatépítést ott is meg lehet csinálni.  
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Balázs Zoltán képviselő: El lehet menni Mártélyra, de az ételt biztosítsák saját maguknak.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ha kapunk a szállásra annyi támogatást, hogy nem kell 
fizetni, akkor a fiatalok megoldják a többit. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell nézni az időpontokat, illetve azt, hogy a helyi 
iskolásoknak mennyiért biztosítjuk a szállást. Azt nem lehet megcsinálni, hogy az iskolások 
fizetnek valamilyen kedvezményes díjat és a KIK pedig ingyen kapja, ezt megnézzük, és 
ennek függvényében lehet dönteni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Hasonló ifjúsági napot lehetne 500.000,- Ft-ért, akár helyi 
fellépőkkel. Az is baj, hogy sok program lenne egymás után. 
 
Tóth András képviselő: Itt van az ifjúsági ház, azt kellene most inkább ismertetni, annak 
kellene a bázisnak lennie. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Gyereknap költségét biztosítani kellene. A mártélyi üdülő 
szállásdíjának utána kellene nézni. Az ifjúsági napot lehet, a falunaphoz kellene kötni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ifjúságot kiszolgálhatjuk egy zenekarral. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Legyen, csak keressük meg a legoptimálisabb 
lehetőséget. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Valamennyi összeget kellene az egyéb rendezvényekre biztosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megnézzük a mártélyi üdülőt. Javaslom, hogy tartsuk meg a 
Gyereknapot 250.000,- Ft-ból és az összes többi rendezvényre 250.000,- Ft-ot biztosítsunk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Fel vannak sorolva egyéb programok is. Például a tűzugráshoz 
nincs összeg írva. Ez teljesen a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör szervezése legyen, 
vagy benne van az önkormányzat is? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Endrész Erzsébet ezzel kapcsolatban még nem keresett. Nem 
tudom a művelődésszervezővel egyeztetett-e? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A szokásos dolgokról volt szó, a sátor és ehhez 
kapcsolódó eszközök. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Most néptánctalálkozó nem lesz szervezve. Visszatérünk a 
hagyományos rendezvényhez, tűzugrás és a kismesterségek bemutatása lenne.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly az önkormányzat fizette a színpadot és talán a 
hangosítást. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Tulajdonképpen engem 
senki nem keresett meg, hogy erre az ülésre készítsem elő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem is kellett volna. 
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Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Tavaly megkaptuk, hogy 
pályázni kell, így majd pályázik a Honismereti Kör, ezért nem is beszéltük olyan mélyen a 
művelődési házzal, mert pályázni kell. Viszont még pályázat nincs kiírva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Májusban lesz.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Nem kértünk túl sok 
támogatást, a sátor kellene a tűzugráshoz. Február végi testületi ülésre minden programot és 
minden kérést beadok, ha elfogadja a testület, mert volt olyan, hogy minek jelentkezek 
mindig. Nem akarok mindig jelentkezni, akkor fogok jelentkezni, amikor kell.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem arról van szó, hogy mindig jelentkezni kell. Ha pályázat 
van kiírva a civil szervezetek részére, akkor jelentkezni kell. A művelődésszervezőnek az a 
dolga, hogy a korábbi évek gyakorlatának megfelelően az ott rendezvényt tartani kívánó 
együttműködő szervezetekkel egyeztessen.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ez meg is történt. Van egy 
rendezvényterv, amit el is küldtem részére.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A táblázatba beírta 0,- Ft-tal, úgy látjuk, hogy erre nincs 
önkormányzati támogatási igény. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezért is kérdeztem meg, hogy kimondottan a tűzugrás a falunak a 
közös szervezése vagy csak Honismereti Köré. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindig közös szervezés szokott lenni, ha csak azt nézzük, 
hogy felépítjük, majd lebontjuk a sátrat, összetakarítunk, a művelődésszervező részt vesz 
benne, akkor erre nem lehet azt mondani, hogy nem közös szervezés.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Képviselő úr szerintem arra 
gondol, hogy ezek a programok, tűzugrás, busójárás, Luca-nap községi szintűek-e. Ezek 
mindig feles rendezvények voltak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fel sem merült, hogy nem az.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha szükséges áramlekötés a hangosításhoz, azt az önkormányzat 
tudja-e biztosítani? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most hosszabb időre fogunk kérni áramlekötést.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Lesz-e idén nyári fesztivál? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez most nincs beépítve a tervekbe. Van egy szakemberünk, 
akinek ezeket szerveznie kell. Nagyon szeretnénk nyári fesztivált, csak elő kellene készíteni.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Benne vannak, nem emeltem ki, hogy azok a nyári 
fesztivál programjai. A tűzugrással kezdődik, zenés nyári esték, bekapcsolódik a gitárkoncert, 
benne van a Szent István napi ünnepség és mindig a falunappal zárunk.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Össze kell állítani a nyári fesztivál programjait, azokra ki jön.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: A nyári fesztivál 
programsornak van egy alaptámogatása? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindegyik 0,- Ft-tal van beállítva, ezt még ki kell dolgozni a 
következő testületi ülésre. Meg kell nézni, hogy mi az, ami belefér a művelődési ház 
költségvetésébe, ehhez kérjük a javaslatokat, árakat. A pályázati kiírásokat figyelni kell, lesz 
több a rendezvények támogatására. A bútorokkal kapcsolatban megjelennek majd az 
érdekeltségnövelő pályázatok. Meg kell beszélni a Somogyi Könyvtárral, hogy ilyenre 
beadhatjuk-e a pályázatunkat. Meg kell velük beszélni, hogy mi az, amit meg lehet venni az 
általuk adott támogatásból. Elképzelhető, hogy bútor és TV is vásárolható. Dönteni kellene a 
művelődési ház plusz támogatásáról. Aki egyetért azzal, hogy a Gyereknap programijaira 
250.000,- Ft-ot és 250.000,- Ft-ot a KIK egyéb rendezvényeire biztosítsunk, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 24/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Kiszombori Gyermeknapra és a KIK keretében szervezett programokra plusz 
költség biztosítása 
 
24/2016. (II. 9) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Gyermeknapra és a KIK keretében szervezett programokra plusz költség biztosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Gyermeknap 
rendezvény megrendezéséhez 250.000,- Ft összeget, valamint a Kiszombori Ifjúsági 
Közösség által szervezett egyéb programokra 250.000,- Ft-ot kíván biztosítani, mely 
összegeket az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében a Művelődési Ház dologi kiadásai 
között betervez.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A könyvtár esetén is van nagyon sok igény, összesen 
714.000,- Ft. Ezzel kapcsolatban kellene megkérdezni a Somogyi Könyvtárt, hogy lesz-e 
érdekeltségnövelő pályázat, illetve mely elektronikai eszköz számolható el. A 
folyóiratállványt, a számítógép asztalt, a 4 db forgószéket, az irodai széket és a 
mosogatószekrényt biztosítani kell. A következő a hivatal többletigénye. 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Informatikai rendszerrel kapcsolatban vannak tételek, illetve egy 
A3-as nyomtató beszerzése volna indokolt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nagyon sok pénz, de e nélkül nem tudunk dolgozni. Volt 
egy hét leállás és azóta is nagyon sok a probléma. A korábbi rendszergazdánk olyan rendszert 
épített fel, ami ingyenes. Azt mondják a szakemberek, hogy azt nagyobb szervezeteknél kell 
alkalmazni. Munkahelyet váltott és nincs lehetősége ezt tovább végezni. Ajánlott egy másik 
céget, akivel szerződést kötöttünk. Egyszerre ment tönkre mind a két gép. Nem tudtunk a 
pénztárban kifizetni, nem tudtunk utalni, határidős adatokat szolgáltatni, gyakorlatilag nem 
tudtunk semmit csinálni. Ennek olyan veszteségei lehetnek, ami több millió Ft. Ezek ingyenes 
rendszerek voltak, valamilyen szinten visszaállították, de az új számítógépes szakember 
javasolta, hogy új informatikai rendszert kellene kialakítani ahhoz, hogy jól működjön a 
rendszer, minden jogtiszta legyen.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezeket be kell szerezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hegyes doktor úr vércukormérőt, homlokhőmérőt, 
otoszkópot szeretne. Nem tudom, hogy ezek a kötelező listában benne vannak-e, de nem nagy 
összegbe kerülnek. Az iparűzési adó eltörlését is kérte, de most ez nem téma, mert erről 
korábban döntött a képviselő-testület. Kiss doktornő 200.000,- Ft összegben szeretne 
sürgősségi táskát, ami valószínű a kötelező listán is szerepel. Korábban vettünk sürgősségi 
táskát az orvosi igények alapján, amikor a rendelő épületét felújítottuk, Hegyes doktor úr 
kérte akkor.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Meg kell nézni, hogy alapfelszerelése.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fogorvos úr többletigényére vonatkozóan kértem, hogy 
szerezzen be árajánlatot, mert 700-800.000,- Ft, de akár 1 millió Ft-ba is kerülhet a fogászati 
röntgen. Az előhívó része nem javítható. Évek óta jelzi. Az amalgámkeverőt és a székeket 
megbeszéljük doktor úrral. A gyógyszertár épületével kapcsolatban a nyílászárók és a kazán 
cseréjét ebben az évben meg kellene oldani. Meglepett az elektromos hálózat problémája, 
utána rájöttem, hogy a régi építésű épületekben, a 70-es években a melegpadlós 
helyiségekben nem volt kötelező a földelés. A gyógyszerész erre nem panaszkodott, 
valószínűleg hidegpadlósak a helyiségek. Fekete doktornő a parkettát kicseréltetné. A védőnői 
szolgálat szervezésében a tavalyi évhez hasonló árszinten kellene szervezni az egészséghetet. 
A nyílászárókat felmértük, a fűtést meg kell nézni, lehet, kazáncsere szükséges. Javaslom, 
hogy ezekkel a kiegészítésekkel készítsük elő a költségvetést a következő testületi ülésre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Tegnap felmerült az utánpótlás foci támogatása. Javaslom 
megemelni a civil szervezetek támogatásának keretét, hogy az edző és a pályagondnok bérét 
tudjuk biztosítani. Tavaly kapott az utánpótlás az utazási költségekhez támogatást, ezt idénre 
is szeretném javasolni, a tavaszi és őszi szezonra és felszerelésre is valami keretösszeget 
kellene megállapítani. Az utazásra 350.000,- Ft kellene. Van valamennyi felszerelése a 
csapatnak, de nincs elegendő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 3,2 millió Ft-ra emeljük? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az utaztatás külön? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ebben a keretben gondoltam.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Legalább az utaztatás költségét kellene pluszban biztosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 700.000,- Ft-tal emelnénk meg a keretet. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az edzői díj több. Azért javasoltam, hogy az utaztatásra és a 
felszerelésre külön határozzunk meg összeget. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 700.000,- Ft erre nem elég? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem biztos, hogy a Sportkörnél marad ez az összeg, mert akkora 
igény lesz rá, hogy másként fogunk dönteni. Ha ezt a 700.000,- Ft-ot a Sportkörnek adjuk, az 
sem fogja futni az utaztatást, felszerelést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mekkora összegre emeljük a támogatási keretet? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez a keret jó, csak a gyerekeknek kellene külön meghatározni, 
mennyit használhatnak fel utaztatásra, felszerelésre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Sportkör tudja csak megvásárolni a felszerelést.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 3,5 millió Ft-ra kellene megemelni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Áthidaló megoldás volt, hogy tavaly segítettünk. A 
Sportkörnek kell megoldania. 3,5 millió Ft összegben tervezzük a civil szervezetek 
támogatását.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Májusban lehet majd csak pályázni, addig is utaznia kell a 
csapatnak, két alkalommal messzebbre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tavaszi két út költségét az önkormányzat biztosítja. Aki 
egyetért azzal, hogy az elhangzott kiegészítésekkel készüljön el a következő testületi ülésre a 
költségvetési rendelet-tervezet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 25/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2016. évi költségvetési rendelet-tervezet megvitatása 
 
25/2016. (II. 9.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2016. évi 
költségvetési rendelet-tervezet megvitatása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2016. évi 
költségvetése előterjesztett I. változatát alkalmasnak tartja arra, hogy Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata 2016. évi költségvetése tervezete előterjesztéseként a február 23.-ai ülésén 
tárgyalja azzal, hogy figyelembe kell venni a költségvetési szervek vezetőivel és 
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munkatársaival megtartott egyeztető tárgyaláson az intézmények részéről jelzett, 
többletkiadással járó méltányolható igényeket. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszomboron működő civil 
szervezetek 2016. évi támogatásának keretösszegét 3.500.000,- Ft-ban határozza meg, melyet 
az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti előirányzatként betervez. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
- „Kiszombor nagyközség belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák felújítása” tárgyú 
pályázat előkészítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester      jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A belterületi csapadékvíz-csatorna felújításával kapcsolatban 
kaptunk árajánlatot. A PET műszaki tartalom elkészítését 465.000,- Ft + Áfa, a vízjogi 
létesítési engedélytervet 3.180.000,- Ft + Áfa, a tenderterv műszaki tartalmát 770.000,- Ft + 
Áfa összegért vállalná elkészíteni a tervező. A kiviteli tervet a nyertes vállalkozónak kellene 
elkészítenie az árajánlat szerint. A pályázati összeg 5 %-áig lehet a projekt előkészítését 
elszámolni, ami 9,5 millió Ft, ha 190 millió Ft-os a pályázat. Az 5 % költségben számolható 
el a projekt-előkészítés, tervezés, a jogszabályban, illetve felhívásban megkövetelt környezeti, 
fenntarthatósági hatástanulmányok, megvalósíthatósági tanulmányok előkészítésének 
költsége, beruházást tartalmazó projekteknél műszaki, kivitelezési tervek elkészítése, hatósági 
engedélyek megszerzésének költségei. A közbeszerzési eljárások lefolytatásának költségét a 
százalékos korlátnak való megfelelés ellenőrzésekor nem kell figyelembe venni. Ajánlotta a 
megye cége, hogy a projekt-előkészítésben, menedzsmentben állnak rendelkezésünkre, 
szándékunkat ki is nyilvánítottuk. Bruttó 2.540.000,- Ft-os árajánlatot adtak, egy másik cég 
2.280.000,- Ft-ot, amiért megírnák a pályázatot. A pályázathoz kapcsolódó PET műszaki 
tartalom nincs benne a pályázatírás költségében.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mit segít a megye? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megírja a pályázatot. A megbízási szerződésben vállalná a 
megye cége, hogy a TOP-2.1.3-15 kódszámú, Települési környezetvédelmi infrastruktúra 
fejlesztése tárgyú felhívásra benyújtandó támogatási kérelem alapját képező Projekt 
előkészítő tanulmányt (PET) elkészíti, projekt előkészítési tevékenységeit ellátja. A szerződés 
tartalma alapján a megbízott feladata a szerződés tárgyával kapcsolatos előzetes információk 
összegyűjtése. Átláthatósági nyilatkozat, projekt előkészítő tanulmány elkészítése, a 
támogatási kérelem adatlapjának kitöltése. A megbízott feladatát a támogatási felhívásban 
rögzített támogatási kérelem benyújtási határidejéig elvégzi. Megbízott feladata továbbá a 
szerződés keretében elkészült és benyújtott dokumentum szükség szerinti módosítása, 
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amennyiben ez a támogatási kérelem elbírálásának folyamatában felmerül. A megbízó 
kötelezettségei: a megbízott által elkészített dokumentumok véleményezése és jóváhagyása 
ésszerű határidőn belül a támogatási kérelem benyújtási határidejének figyelembe vételével. 
Harmadik fél részéről történő a szerződés tárgyában érkező megkeresésekről a megbízott 
ésszerű időben történő tájékoztatása figyelembe véve a rendelkezésre álló határidőt, a 
megkeresések megbízott részére történő továbbítása. Ezt 2.540.000,- Ft-ért vállalnák. A másik 
cég sem vállalja a szakmai részét, amihez víziközmű tervező kell. Kaptunk egy listát, hogy 
milyen segítségre lenne szükségük. „1. Az érintett területen vagy ennek hiányában bárhol a 
településen az utóbbi 10 évben előfordult csapadék vagy belvíz elöntésről dokumentumok 
(újságcikk, helyi határozat, beavatkozás, bármi). 2. Katasztrófavédelmi igazgatóság igazolása 
a belvízvédelmi fokozat elrendeléséről, és vagy az elöntés igazolásáról. 3. Röviden be kell 
mutatni a Pályázó szervezet elmúlt 10 év vízgazdálkodási célú (szennyvíz, vízrendezési, 
belvízvédelmi) fejlesztéseit, ezek forrásait. 4. Be kell mutatni a fejlesztéssel érintett belterületi 
veszélyeztetettségét a 2005. január 1-től a pályázati felhívás meghirdetéséig terjedő időszakra 
vonatkozóan. A veszélyeztetettség bemutatását az önkormányzat képviselő-testületének a 
védelmi készültség(ek) elrendeléséről és megszüntetéséről szóló határozatával is szükséges 
alátámasztani.” Nem is testület döntött benne, hanem a polgármester. „5. Korábbi események 
mértéke, gyakorisága, okozott kárértéke. 6. Meglévő állapotot fotódokumentációval 
szükséges bemutatni 6-8 fényképpel. 7. Lakossági igények alátámasztása. 8. Szükséges a 
védendő értékek meghatározása és a számítás levezetése, amelynek alapvetően az 
önkormányzati vagyonkataszter alapján kell történnie, kiegészítve a magán és állami 
tulajdonú létesítmények becsült értékével. Ezen belül megvédett ingatlanok száma. 9. Elvárás, 
hogy a projekt fizikai megkezdése előtt illeszkedjen a település hatályos rendezési tervéhez. 
10. Be kell mutatni a befogadó(k) állapotát, tulajdonosát, kezelőjét. 11. Milyen valós 
kockázati tényezői lehetnek a fejlesztés megvalósításának és fenntartásának. 12. Szükséges a 
tervezett projektre vonatkozóan egy ütemterv elkészítése (ezt közösen beszéljük majd meg, 
hogy az ütemezés megfeleljen a mérföldkő elvárásoknak). 13. Szükséges röviden bemutatni, 
hogy a település milyen műszaki és személyi kapacitásokkal rendelkezik a fejlesztés min. 5 
éves fenntartásának biztosításához. 14. Szükséges a várható karbantartási, pótlási, javítási 
költségek becslése és a pénzügyi fedezet biztosításának bemutatása is. 15. Szükséges 
bemutatni, ha az önkormányzat a fejlesztés során vállalja hátrányos helyzetű helyi lakosok 
bevonását a kivitelezési munkákba. Le kell írni, hogy hány főt kíván bevonni és ki kell térni 
arra, hogy ezt a közbeszerzés vagy beszerzés során hogyan kívánja biztosítani. 16. Települési 
térképen be kell rajzolni a fejlesztés helyét majd. 17. Átnézeti helyszínrajzon be kell jelölni a 
beavatkozás konkrét helyét kezdőszelvény, végszelvény (kezdő és végpontokat). 18. Milyen 
Hrsz-eket érint, ki a tulajdonos (tulajdoni lap másolat nem kell a beadáshoz). 19. az utcákban 
lévő csatornák nevei, funkciói (honnan hova szállítja a vizet, esetlegesen mennyiségi adatok 
(mélység, szélesség, hossz, vízszállítási kapacitás, érintett átereszek száma, hídvállak száma). 
20. Tulajdonképpen kellene maga a konkrét műszaki tartalom, költségbecsléssel. 21. Helyi 
Esélyegyenlőségi Programhoz való illeszkedés. Az alábbi kérdésekre kell választ adni a 
tanulmányban: 22. A projekt tartalma hogyan illeszkedik a területi vízgyűjtő-gazdálkodási 
tervhez? 23. A projekt hogyan illeszkedik a településfejlesztési elképzelésekhez? 24. 
Kapcsolódik-e a jelen fejlesztés egyéb fejlesztésekhez? 25. Ezen belül gazdaságfejlesztéshez? 
26. Egymással összefüggő csatornarendszer lesz-e? 27. Vizek helyben tartását hogyan 
valósítják meg a csatornák?” Ez több településen problémát fog okozni, itt legalább van a 
Vályogos-tó. „28. A megvalósítás során milyen kockázati tényezők jelentkezhetnek, ezeknek 
mi a valószínűségük, hatásuk és kivédésükre tett javaslatok. Egyelőre ennyi. A 
legminimálisabb segítséget szeretném kérni, de a fenti dolgok sajnos mind szükségesek. 
Bármi kérdése van a fentiekkel kapcsolatban, úgy állok rendelkezésre.”  
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Szekeres Krisztián képviselő: Ez gyakorlatilag a pályázati tartalom.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez az és ehhez ennyi pénzt kérnek. Ahhoz, hogy be tudjuk 
adni, szükség lenne a tervekre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Milyen költségek lesznek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A pályázatírás költsége 2,2 millió Ft és 6 millió Ft körül van 
a tervek, műszaki tartalmak elkészítésének költsége. Nincs benne a kiviteli terv.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Erre van 9,5 millió Ft? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a legnagyobb probléma, hogy ha nem nyer a pályázat, az 
előkészítés költsége az önkormányzatnak lesz a saját költsége. Most csak a PET műszaki 
tartalom elkészítését kellene megrendelni. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A tenderterv műszaki tartalom is 
kellene, mert nem fogjuk tudni a költséget.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, azt is meg kellene rendelni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Összesen a pályázatírással 4 millió Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem nyer a pályázat, akkor teljesen az önkormányzat 
költsége lesz. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A megyén kívül más nincs? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az EURO M-Érték Kft. ugyanezeket az adatokat kéri. Április 
vége az utolsó határidő, amíg a pályázatot be lehet adni. Ugyanez lesz a bölcsőde esetében is, 
azt is terveztetni kell, tudni kell a költségeket. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kell próbálni, terveztetni kell. Pályázatírásra az olcsóbb 
árajánlatot adót kellene megbízni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fel szerettem volna hívni a testület figyelmét, hogy lesznek 
olyan költségek, amelyeket ki kell fizetni akkor is, ha a pályázat nem nyer. Azt még meg kell 
nézni, ha nincs kiviteli terv, akkor befogadják-e a pályázatot. Az arányokban azt látom, hogy 
túl sokat kér a megye, az EURO M-Érték, mindenki. Ha a pályázatíró cég a listában szereplő 
dolgokat összegyűjtené, arra azt mondanám, hogy fizessünk, akkor korrekt. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Csak ezzel a két céggel lehet megíratni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet mással is íratni. Az kérdéses, hogy a megye meg tud-e 
ennyi pályázatot írni. A testület most abban tudna dönteni, hogy a legkedvezőbb ajánlatot adó 
céggel kössünk szerződést a pályázatírásra vonatkozóan. Az előkészítésre is kellene vállalni 
kötelezettséget, legalább a PET műszaki tartalom és a tenderterv műszaki tartalom 
megrendelésére. A listában van egy csomó dolog, amit csak mi tudunk megadni. Aki egyetért 
azzal, hogy a legkedvezőbb árajánlatot adó pályázatíróval kössünk szerződést, a PET műszaki 
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tartalmára és a tenderterv műszaki tartalmára vonatkozó összeget elfogadja és biztosítja, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 26/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Kiszombor nagyközség belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák felújítása” tárgyú 
pályázat előkészítése 
 
26/2016.(II. 9.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta „Kiszombor 
nagyközség belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák felújítása” tárgyú pályázat előkészítése 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a TOP-
2.1.3-15 kódszámú Települési környezetvédelmi infrastruktúra fejlesztés tárgyú felhívásra 
„Kiszombor nagyközség belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák felújítása” tárgyú 
pályázatot kíván benyújtani. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megrendeli a pályázat 
előkészítéséhez kapcsolódó PET műszaki tartalmat 465.000,- Ft + Áfa, a tenderterv 
elkészítését 770.000,- Ft +Áfa összegért a VÍZÖV Kft.-től (6753 Szeged, Déva u. 3., 
képviseli: Andó György víziközmű tervező) - az árajánlata szerinti - mindösszesen 
1.235.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 1.568.450,- Ft összegért. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként betervezi, nyertes pályázat esetén a pályázati támogatásból biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a pályázat 
előkészítésével kapcsolatban folytasson le tárgyalásokat, kérjen árajánlatokat és az ezzel 
kapcsolatos megbízási szerződést a legkedvezőbb árajánlatot adó pályázatírással foglalkozó 
céggel megkösse. 
 
A határozatról értesül:  
- VÍZÖV Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Van egy ötletem, hogy 2,5 millió Ft helyett 500.000,- Ft 
célprémiumért megírja Szabóné Tamás Julianna és Kovácsné Macskási Mónika.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem mond rosszat, mert végig kell nézni, hogy ebben 
mennyit fognak a munkatársaink dolgozni, mindenki és ezért nem fognak semmit kapni, a cég 
viszont igen. Az a baj, hogy nem igazán látok szabad kapacitást, így is sokat kell majd ezen 
dolgozniuk. Ráadásul bizonyos pályázatoknál érzésünk szerint konzorciumi partnerként be 
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kell vonni a megyét. Sokan azt mondják, nem így van. Feltették a kérdést, mert azt írja, hogy 
önkormányzat önállóan nem pályázhat, csak konzorciumi partnerrel. A jogszabály a megyére 
utal. Nem kaptunk még erre választ. Befejeztük a költségvetés tárgyalását, de egy dologról 
nem beszéltünk, a család- és gyermekjóléti szolgálat létszámáról. Változott a feladatellátási 
rend, Makóhoz tartozik több feladat. Véleményünk szerint 1 fő elegendő lenne a feladatok 
ellátására. Jelenleg 1 fő 8 órás és 1 fő 6 órás dolgozó van. Aki egyetért azzal, hogy a család- 
és gyermekjóléti szolgálatnál 1 fő 8 órás létszámot biztosítunk, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 27/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása 
 
27/2016.(II. 9.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a család- és 
gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat fenntartásában működő Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 
keretén belül működő család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretét 1 teljes munkaidős 
álláshelyben határozza meg. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, köszönöm a 
megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 
 
 
 


